

私立臺北醫學院 89 學年度第一學期期中考試(試)題紙

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
乙 乙	臨床解剖學		年 月 日 第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖學 符振中

選擇題 6%(每題 2 分)

1. ()肺癌造成聲帶麻痺，主要是因何種神經 (Nerve) 被侵犯所致？
 - (1) Superior laryngeal N 喉上神經
 - (2) Inferior laryngeal N 喉下神經
 - (3) Glossopharyngeus N 舌咽神經
 - (4) Recurrent laryngeal N 迴咽神經
2. ()左側第 7~9th 肋骨骨折，臨床醫師應考慮何者器官可能受到傷害
 - (1) 肝及腎
 - (2) 腎及脾
 - (3) 脾臟
 - (4) 肝臟
 - (5) 腎臟
3. ()氣切 Tracheostomy 最常做於
 - (1) 1-2
 - (2) 2-3
 - (3) 3-4
 - (4) 4-5 氣管環 tracheal ring 之間

醫六 臨床解剖學 吳志雄

選擇題 8%(每題 2 分)

1. ()In repair of indirect inguinal hernia which of the followings is correct(From outside to inside)?
 - (A) Internal spermatic fascia → cremasteric muscle → hernia sac
 - (B) Hernia sac → cremasteric muscle → Internal spermatic fascia
 - (C) cremasteric muscle → Internal spermatic fascia → hernia sac
 - (D) cremasteric muscle → hernia sac → Internal spermatic fascia
2. ()Which of the following arteries is not related to colon blood supply:
 - (A) SMA
 - (B) Hypogastric artery
 - (C) IMA
 - (D) Celiac trunk
3. ()In doing Abdominal perineal resection(APR) which of the followings will not be touched:
 - (A) Douglas Pouch
 - (B) Morison's Pouch
 - (C) Denonvillier's Fascia
 - (D) Waldeyer's Fascia
4. ()Which of the following muscles is not related to anal sphincter function:
 - (A) Puborectalis
 - (B) Deep external sphincter
 - (C) Pubococcygala muscle
 - (D) Subcutaneons external sphincter
5. ()Which of the followings is not one of the side of Hesselbach's triangle:
 - (A) Pouport ligament
 - (B) Inferior epigastric artery
 - (C) Cooper's ligament
 - (D) Rectus muscle

私立臺北醫學院 89 學年度第一學期期中考試(試)題紙

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫六	臨床解剖學	何為斌	年 月 日 第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖學 何為斌

選擇題 10% (每題 1 分)

- () 1. Post-dislocation of hip 常在何種姿勢下發生
 - a. Hip Extension & int rotation
 - b. Hip flexion & adduction
 - c. Hip flexion & abduction
 - d. Hip Extension & ext rotation
- () 2. Legg-Calve-Perthes' disease 是指
 - a. leg length discrepancy
 - b. avascular necrosis of femoral head
 - c. congenital dislocation of hip
 - d. Ricket
- () 3. Quadriceps Femoris 四個肌肉其 Origion over hip joint 者為
 - a. Vastus lateralis
 - b. Vastus medialis
 - c. Rectus femoris
 - d. Vastus intermedius
- () 4. Snapping hip 的 pathology 發生在
 - a. quadriceps femoris
 - b. gluteal minimus
 - c. iliotibial band
 - d. adductor magnus
- () 5. 下列何者不包括在 Hamstrings muscle 內
 - a. biceps femoris
 - b. Semi tendinosus
 - c. Semi membranosus
 - d. 以上皆非
- () 6. 有關 Osgood-Schlatter's disease 何者錯誤
 - a. prominence of tibial tubercle
 - b. 發生在中老年人
 - c. pain aggravated by exercise
 - d. self-limited in most cases
- () 7. Anterior Drawer's Test Positive 表示何者受傷
 - a. Achilles' tendon
 - b. Iliotibial band
 - c. ACL
 - d. PCL
- () 8. Achilles' tendon 斷裂時，會發生
 - a. Thompson test (+)
 - b. 無法 Walk on toes
 - c. 可以摸到 gap between ruptured stump
 - d. 以上皆是
- () 9. Goof leg 是指
 - a. Rupture of gastrocnemius medial head
 - b. Rupture of Achilles tendon
 - c. Rupture of quadriceps femoris
 - d. Rupture of Iliotibial band
- () 10. Hip lesion 常有 Refer pain to medial aspect of knee 可能是因為經由
 - a. sciatic nerve
 - b. obturator nerve
 - c. Peroneal nerve
 - d. Tibial nerve

私立臺北醫學院 89 學年度第 一 學期 期中 考試 命題紙
期末 考試 (試)

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫大	臨床解剖學	謝茂志 謝芥文	年 月 日 第 節		

*①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖學 謝茂志
 選擇題 (單選)，共三題

1. () Couinaud segment 2 means : (2%)
 (A) Caudate lobe
 (B) Lateral segment
 (C) Medial segment
 (D) Superior subsegment of anterior segment.
 (E) Inferior subsegment of posterior segment.
2. () Which anatomic site is not supplied by left vagus nerve ? (2%)
 (A) Antrum of the stomach.
 (B) Pylorus of the stomach.
 (C) Body of the stomach.
 (D) Gall bladder.
 (E) Celiac ganglions
3. () For pancreatic head tumor, the most important factor for pancreatic head resection is: (3%)
 (A) Tumor invasion to the common bile duct.
 (B) Tumor invasion to the duodenum.
 (C) Tumor invasion to the superior mesenteric vein.
 (D) Tumor invasion to the stomach.
 (E) Tumor invasion to the uncinate process.

陳大樑醫師(六分)

1. When we perform the procedure of epidural anesthesia, which structure would not being penetrated?
 (A)Ligamentum flavum
 (B)Dura membrane
 (C)Supraspinous ligament
 (D)Infraspinous ligament
2. Among the positioning trauma, which nerve is the most vulnerable?
 (A)Obturator nerve
 (B)Median nerve
 (C)Ulnar nerve
 (D)Radial nerve
3. Among the diagnostic criteriae for esophageal intubation, which is the most reliable one?
 (A)End-tidal carbon dioxide concentration
 (B)Gastric bubbling sound
 (C)Oxygen saturation
 (D)Symmetric breathing sound

10149-4

私立臺北醫學院 89 學年度第 一 學期 期中 考試 (試) 題紙

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫大	醫六 臨床解剖學	曾啓瑞	年 月 日 第 節		

*①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖學 曾啓瑞

選擇題 7%

1. () The joint between the two pubic bones is called the (2%)
 (A) sacroiliac joint
 (B) pubic symphysis
 (C) sacrococcygeal joint
 (D) piriformis
 (E) intervertebral joint
2. () Ligaments that are attached to the uterus include (2%)
 (A) uterosacral
 (B) broad
 (C) round
 (D) cardinal
 (E) Cooper's
3. () The ureter at its position closest to the cervix is normally separated from the cervix by which of the following distance? (1%)
 (A) 0.5mm
 (B) 1.2mm
 (C) 12mm
 (D) 3cm
 (E) 5mm
4. () The pelvic peritoneum covers all of the following pelvic structures EXCEPT the (1%)
 (A) fimbria of the fallopian tube
 (B) uterine fundus
 (C) round ligament
 (D) uterorectal pouch of Douglas
 (E) uterosacral ligament
5. () Of the following ligaments, those providing the most support to the uterus (in terms of preventing prolapse) are the (1%)
 (A) broad ligaments
 (B) infundibulopelvic ligaments
 (C) uteroovarian ligaments
 (D) cardinal ligaments

勿撕毀
不得外傳

私立臺北醫學院 89 學年度第一學期期中考試(試)題紙

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫六	臨床解剖學	邱文達	年 月 日 第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖學 邱文達 (每題 1 分)

- () 1. 頭部外傷後所謂的 Battle's sigh 常是指：
- (A) 眼及眼眶骨受傷
 - (B) 開放性骨折
 - (C) 前顱窩顱底骨折
 - (D) 中或後顱窩骨折引起耳後瘀血
 - (E) 脊髓液鼻漏
- () 2. 頭部外傷後現狀骨折(linear fracture)一般是常發生於：
- (A) 額骨 (B) 瞳骨 (C) 頂骨 (D) 枕骨 (E) 顱底
- () 3. 凹陷性骨折(depressed fracture)一般是常發生於：
- (A) 額骨 (B) 瞳骨 (C) 頂骨 (D) 枕骨 (E) 顱底
- () 4. 頭部外傷後產生顱內血腫的危險因素(risk factor)是：
- (A) 意識障礙
 - (B) 局部腦功能障礙(半癱等)
 - (C) 一側瞳孔放大
 - (D) 癲癇發生後意識未恢復
 - (E) 以上皆是
- () 5. 根據國際合作的研究結果顱內血腫最常見者為：
- (A) Epidural hematoma only
 - (B) Epidural & subdural hematomas
 - (C) Subdural hematoma only
 - (D) Subdural & intracerebral hematomas
 - (E) Intracerebral hematoma only
- () 6. 慢性硬腦膜下血腫的內膜(inner membrane)形成約在：
- (A) 三天 (B) 一週 (C) 十天 (D) 三週 (E) 六週
- () 7. Lateral transtentorial herniation (uncal herniation)可能發生下列情形，除了：
- (A) 同側瞳孔放大
 - (B) 對側半癱
 - (C) 意識障礙
 - (D) 複視
 - (E) 對側同側偏盲
- () 8. 一位 26 歲的外務員騎機車發生車禍，頭部受到撞擊，當時有短暫昏迷，但隨即清醒。病患於三小時後到急診室時有劇烈頭痛及嘔吐。Skull X-ray 發現有 temporal bone fracture，意識亦逐漸變壞，最可能的診斷是：
- (A) 急性硬腦膜上血腫
 - (B) 亞急性硬腦膜上血腫
 - (C) 急性硬腦膜下血腫
 - (D) 腦內血腫
 - (E) 慢性硬腦膜下血腫

私立臺北醫學院 89 學年度第 一 學期 期中 考試 命題 題紙 (試)

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
五、 五、 五、	醫學解剖學	陳瑞佑	年 月 日 第 節		

*①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

選擇題(每題 2 分)

- () 1. Which of the following statements concerning the coronary anatomy is incorrect?
- The coronary arteries are the first branches of the ascending aorta.
 - The coronary artery usually arise from the aortic sinuses beneath the aortic bar.
 - The right coronary emerges from the left-hand facing aortic sinus.
 - Sinus nodal artery arise either from descending infundibular branch of the right coronary artery or from the circumflex coronary artery.
 - The coronary veins drain blood from the myocardium to
- () 2. Which of the following statements concerning the basic morphology of the atrioventricular valve is incorrect?
- Attachment of the valvar leaflets to the fibrous skeleton.
 - The leaflets are supported by the tendinous cords.
 - The cords inserts into the papillary muscle or the ventricular myocardium.
 - Strut cords attached to the rough zone.
 - Basal cords attached to the free edge of the valvar leaflet.
- () 3. Which of the following statements concerning the anatomy of the arterial valve is incorrect?
- The leaflets of the aortic valve is attached to the muscular component of the left ventricular outflow tract and to the area of fibrous continuity.
 - The leaflets of pulmonary valve is attached to the musculature of the right ventricular outflow tract.
 - Two of the aortic sinuses are particularly important, since they give rise to the major coronary arteries.
 - The right coronary leaflet is given this name because of its location at the right side of the right-left coordinate.
 - The left-facing leaflet of the pulmonary valve is in close contact with the left coronary leaflet of the aortic valve.

醫學解剖學
五、
五、
五、

10149-7

私立臺北醫學院 89 學年度第 一 學期 期中 考試 命題 題紙 (試)

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
(五) 六	臨床解剖學	陳瑞佑	年 月 日 第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

() 4. Which of the following statements concerning the heart valve to conduction system is incorrect?

- a) The atrioventricular conduction system is closely related to the tricuspid, mitral, and pulmonary valves; while the aortic valve is far away from it.
- b) The inferior extent of the Koch triangle is the junctional attachment of the septal leaflet of the tricuspid valve.
- c) The atrioventricular node lies within 5-10 mm of the atrial attachment of the medial scallop of the mitral valve.
- d) As the conduction axis penetrates the septum it immediately enters the subaortic area of the left ventricle.
- e) The point of penetration is related to the postero-medial commissure of the mitral valve.

() 5. Which of the following statements concerning the heart valve to the coronary circulation is incorrect?

- a) The coronary sinus may lie within 5-15 mm of the medial attachment of the mural leaflet of the mitral valve.
- b) The main stem of the left coronary artery branches in the angle of left-sided ventriculo-infundibular fold immediately above the left fibrous trigone.
- c) It is the circumflex of the left coronary artery that is most intimately related to the mitral valve.
- d) The right coronary artery always runs a circumferential course around the mural(inferior) leaflet of the mitral valve.
- e) The atrioventricular nodal artery, whether arising from left or right coronary artery, is related to the posterior aspect of the annular attachment of the septal leaflet of the tricuspid valve.

10149-8

私立臺北醫學院 89 學年度第一學期 期中 考試 命題 題紙 (試)

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫六	臨床解剖學	陳文仁	年 月 日第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

選擇題 3% (每題 1 分)

1. 下列敘述何者正確

- (A) 十二指腸第二部份是腹腔內器官，它通常緊貼下腔大靜脈且位於左側腎門(RENAL HILUM)的前方
- (B) 十二指腸第二部份是後腹腔器官，它通常緊貼大動脈且位於右側腎門(RENAL HILUM)的後方
- (C) 十二指腸第二部份是後腹腔器官，它通常緊貼下腔大靜脈且位於左側腎門(RENAL HILUM)的前方
- (D) 十二指腸第二部份是腹腔內器官，它通常緊貼大動脈且位於右側腎門(RENAL HILUM)的後方
- (E) 以上皆非

2. (甲) Turnica Albuginea (乙) Dartos fascia (丙) Buck's fascia，由 penile skin 要 approach to 陰莖海綿體，必須經過上述三層組織，其順序是：

- (A) 甲 → 乙 → 丙
- (B) 甲 → 丙 → 乙
- (C) 丙 → 甲 → 乙
- (D) 乙 → 甲 → 丙
- (E) 乙 → 丙 → 甲

3. 男性輸精管結紗(Vasectomy) 其結紗的部位在

- (A) 腹股溝(Inguinal canal)
- (B) 陰囊(Scrotum)
- (C) 後腹腔(Retroperitoneum)
- (D) 耻骨上(Suprapubic)
- (E) 精阜(Vorumontarum)

配合題：

(每題 1 分)

(A) Colles' fascia

4 ()fascia just between the bladder & rectum

(B) Scarpa's fascia

5 ()fascia just covering the levator ani muscle

(C) Denovilliers' fascia

(D) Endopelvic fascia

(E) Dartos fascia

6 ()fascia just embracing the kidney

(F) Gerota's fascia

私立臺北醫學院 89 學年度第一學期期中考試(試)題紙

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫大	臨床解剖學	賴文忠	年 月 日 第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
 ②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

臨床解剖學考題 賴文忠

選擇題 6% (每題 3 分)

1. 下列有關角膜移植手術，何者錯誤？
 (A) 一般是作 4 stitches interrupted suture，然後再作 360°running suture
 (B) 角膜潰瘍必須等到治癒後，半年後才能接受角膜移植手術
 (C) donor corneal size 通常須比 recipient size 小 0.5mm
 (D) 角膜移植術後一個月後，即可能開始有排斥反應

2. 下列有關近視屈光手術，何者錯誤？
 (A) 目前世界上認為較安全及較準確的手術是 LASIK
 (B) LASIK 手術可治療近視、遠視及散光
 (C) LASIK 手術是合併 ALK 和 PRK 兩者手術之優點所演進出來的一種最新近視手術
 (D) RK(放射狀角膜切開手術)較不會有眩光、畏光、眼球破裂的危險

3. 下列有關視網膜手術，何者錯誤？
 (A) TPPV 可治療視網膜剝離和玻璃體出血
 (B) TPPV 手術是一種 open-sky 的手術方式
 (C) TPPV(Trans Pars Plana Vitrectomy)是一種內視鏡式的手術方式
 (D) 黃斑部手術是視網膜手術中最難的手術

臨床解剖學 李飛鵬

選擇題 7% (每題 3.5 分)

1. () 中耳腔中，穿過鎚骨(malleus)及砧骨(incus)中間的神經為
 (1) 迷走神經
 (2) 鼓索神經(chorda tympani nerve)
 (3) Jacobson's nerve
 (4) 前庭神經

2. () 腺體手術必須分離保留的神經為
 (1) 迷走神經
 (2) 舌咽神經
 (3) 顔面神經
 (4) 舌下神經

10149-10

私立臺北醫學院 89 學年度第 一 學期 期中 期末 考試 命題紙 (試)

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
醫六	臨床解剖學	王大鈞	年 月 日 第 節		

※①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖學 王大鈞

問答題 7%

闡述 Brown SeGaud's Syndrome 之神經解剖及臨床意義。

醫六 臨床解剖學 王大鈞

10149-11

私立臺北醫學院 89 學年度第一學期 期中 考試 命題紙
期末考試(試)

系級	科 目	授課教師	考 試 日 期	學 號	姓 名
五人	醫六 臨床解剖	謝銘勳	年 月 日 第 節		

*①請注意本試題共 11 張。如發現頁數不足及空白頁或缺印，應當場請求補齊，否則缺少部份概以零分計。
②每張試題卷務必填寫(學號)、(姓名)。

醫六 臨床解剖 謝銘勳

問答題(14%)

醫六 臨床解剖 謝銘勳

1. 舉出骨科常見之五種脊椎病變，好發之解剖學部位及手術名稱(7%)

2. 舉出常見之三種上肢神經壓迫症或損傷之病名及好發之解剖學部位。(7%)